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Temat : PLinkE konsLiłtacyjnoLinforTnac`m/ w programie Cz`Pe PoAfieme w gminie Świnice Warckie

Wwrześniu2018rokurusz`Prządo`A/yprogramCzystePowrietrze,którymatmaćdo2029roku.
Stuży   on  wspiełaniu  finanso`Arym   mieszkańców  w   `A/ymianie   źródeł  cięph   na   mniej   emisyjne
i docieplaniu ścian budynków domów jednorodzinnych.  Program obsługiwany jest przez Narodowy
Fundusz   Ochrony   Środowiska   poprzez   Wojewódzkie   Fundusze   Ochnony  Środowiska.   Fundusze
Wojewódzkje już od  lipca  2019  podpisują z gminami  porozumienia w sprawie realizacji  programu.
W    ramach    porozumienia    gmiriy    prowadzą    punkt    konsultacyjncLinfomacyjny    i    pomagąją
wnioskodawcom w skladaniu   wniosków.  Do  programu  zapraszane  są wszystie gminy w   Polsce.
Warunkiem jest tylko pisemne zgłoszenie samorządu terytorialnego. Wojewódzki Fundusz zapewnia

przeszkolenie  pracownika,  fundusze  na  utv`rorzenie  punktu  oraz  specjalne  premie  finansowe  za
wnioski, zlożone za pośiednict`h/em gminy.

Do 31 grudnia 2022 roku w programie Czyste Powietrze porozumienia zawario   ponad 83%

gmin  w  kraju,  okolo  2100  samorządów.  Zaangażowanie  się  samorządu  w  promocję  i  budowanie
przekazu o potTzebie termomodernizacji budynków oraz `^/ymianę źródeł ciepła oraz pomoc w złożeni u
wniosku o dofinansowanie, przynosi nie tyl ko `A/ymierne korzyści w postaci zmniejszenia zużycia energii

przy zachowaniu  komfortu cieplnego, ale  również  poprawę jakości  powietrza,  poprawę warunków
L->życia i zdrowia mieszkańców. Fundusz zaprasza wszystkie gminy, którym „leży na sercu" dobro  s`^/oich

mieszkańców. W naszej okolicy do programu Czyste Powietrze i pomocy w składaniu  wniosków przez
mieszkańców  przystąpiły takie gminy jak  Uniejów,  Dąbie,  Grabów,  Witonia,  Dalików.  Powstaje więc

pytanie,  dlaczego takiego  punktu  nie  ma  w naszej gminie.  lnformacja o  przeszkoleniu  pracownika  i
utworzeniu punktu konsultacyjno-informacyjnego, w porozumieniu z WFOŚ, była podana na sesji rady

gminy  1  marca  2022  roku.  Niestety,  na  dzień  dzisiejszy  nic  nie wiadomo  na ten temat,  nadal  brak
obsługi mieszkańców przez gminę w tym programie. Czy Pani Wójt planuje utworzenie punktu obsługi
mieszkańców w programie Czyste Powietrze? Wnjoskuję więc do Pani Wójt o podjęcie konkretnych,

pilnych działań w tej sprawie.

Od  2023  roku  program  Czyste  Powietrze  ma  kolejną,  no\A/ą  odsłonę,  bardziej  przyjazną
i korzystną  dla mieszka ńców, wvższe dofi nasowanie, możliwość dociepłenia budynku bez konieczności
wymiany    pieca    centralnego    ogrzewania,     możliwość    założenia         instalacji    fotowoltaicznej.
Dofinaso`^/anie `^/ynosi 4096, 7096, 90 96 kosztów,  bez VAT,   w zależności od dochodó`A/ beneficjenta.
Myślę, że Pani Wójt  Gminy powinno zależąc na takich dziataniach. Urząd gminy, gdzie można załatwić

jak  najwięcej  spraw,  jest  przyjazny  dla   mieszkańców.   lnwestycja   gminna,  dotycząca     poprawy
efektywności energetyanej,   poprzez instalacje fotowoltaiczne i pompy ciepła dla 120 gospodarst`^r
nie  doczekała  się  realizacji  ze  środków  unijnych.  Może  chociaż  poprzez  ten  punkt  konsurtacyjno-
informacyjny w ramach programu Czyste Powietrze, gmina st\^/orzy możliwość wsparcia mieszkańców
w ich działaniach inwestycyjnych związanych   z energią i ogrzewaniem.

Wnoszę o przedstawienie informacji o interpelacji i odpowiedzi na nią  na najbliższej sesji
rady gminy.
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